
Saku Gümnaasiumi hoolekogu koosolek 

7. veebruar 2023 

 

Osalevad: Keit Fomotskin, Kaur Lohk, Ingid Vetka, Kaire Sildver, Peeter Kalmet, Taivo Puuorg, 

Eero Alamaa, Toomas Ulmas,  Gerrit Kanarbik, Kadri Koppel, 

 

Protokollis: Eero Alamaa. 

 

Päevakord: 

1. kooli uus arengukava: arvamus; 

2. koolipäeva algusaeg alates 1. september 2023; 

3. koolikohtade vajadus alates 1. september 2023; 

4. muud teemad. 

 

1. Kooli arengukava 

 

Koolijuht annab ülevaate arengukava koostamise senisest käigust, hetkeolukorrast ja edasisest 

protsessist. Päevakorrapunkti eesmärk hoolekogu arvamuse kujundamine enne selle kinnitamist 

koolipidaja juures. Hoolekogu kiidab arengukava üldjoontes heaks ning leiab, et selle võiks 

kinnitada. 

 

Eesmärgiks oli luua kaasaegne arengukava, mille keskmes on õppija. Arengukavas on eesmärgid ja 

mõõdikud kirjeldatud ülevaatlikult kooliastmete kaupa. Igas kooliastmes on oma fookused, mis 

toetavad kõik strateegilist üldeesmärki. Eesmärgid on läbi kooliastmete seotud ja jätkuvad. Ühe 

kooliastme arengukava maht on ca A4. 

 

Arengukavas ei ole detailseid tegevusi, need kirjeldatakse kooli tööplaanis iga-aastaselt. Tegevused 

on seotud vastava eesmärgiga ning tulenevad neist. 

 

Mõõdikud: mõõdame enne arengukava rakendamist baastasemed ära ja pärast jälle ja vahepeal 

uuesti. Olemuselt on need nn tulemusnäitajad, st mõõdame mitte läbi viidud tegevusi, vaid viime 

läbi valideeritud ja teaduspõhised küsimustikud perioodi alguses, vahepeal ja lõpus, et saada teada, 

milline mõju on läbiviidud tegevustel õppija arengule olnud. 

 

Hoolekogu leiab arutelu käigus, et arengukava projekti sõnastused on kohati pikad, tehnokraatlikud 

ja kantseliitlikud - edasises kommunikatsioonis tuleb olla valmis selgitama, kas peaks arengukavale 

tegema preambuli või seletuskirja. Arengukava ei ole aga kõik, mis perioodi jooksul koolis tehakse: 

õppekavast lähtuvaid kooli põhitegevusi ja ülesandeid ei unustata ära. 

 

Järgmisena liigub arengukava Saku Vallavolikogu hariduskomisjoni, kust juba edasi  Saku 

Vallavolikogu istungile, kus see kinnitatakse. 

 

2. Koolipäeva algusaeg 

 

Kooli õppenõukogu on augustis 2022 üldtööplaani kehtestades võtnud eesmärgi minna järgmise 

õppeaasta algusest üle uuele koolipäeva algusajale – kell 8.30. 

 

Põhjendused: 

a) teadusuuringud ja -soovitused: hilisem algusaeg - suurem tähelepanuvõime, vähesem hilinemine, 

paremad õpitulemused. Füüsilise ja vaimse tervise paranemine. Teaduslik pool on laialdasemalt 

teadmata, aga tegelikult selgelt olemas. 

 



b) koolipere (õpetajad, töötajad) seas läbi viidud küsitlus, mille tulemusena enamik soovib muuta 

koolipäeva alguse hilisemaks. 

 

Lisaks: 

2022/2023 õppeaasta seisuga alustab lausa 83% Harjumaa põhikoolidest (va Tallinn) koolipäeva 

hiljem kui kell 8 hommikul. Neist omakorda 63% kell 08:30 või veelgi hiljem. Vt alljärgnevat 

joonist. Allikas: koolide veebilehed.  

 

 
 

Lapsed saavad hilisema algusaja korral kooli tulla ikka varem, lisaks luuakse hommikuste  

tegevuste rubriik. 

 

Probleem ja lahendust vajav ülesanne: koolipäev lõpeb sisuliselt samavõrra hiljem. See võib 

tähendada treeningute, huvikoolide, ringide aegade muutusi, muutusi transpordikorralduses. On 

vajalik koolipidajaga nõu pidada ja muudatused korralikult läbi kalkuleerida ning kommunikeerida. 

 

3. Täiendavate õppekohtade vajadus 

 

Kooli laienemiseks vajalikud ettepanekud on esitatud vallavalitsusele. Vallavalitsus planeerib 

mooduleid - kui palju neid vaja on. Eeldus, et tuleb 7 esimest klassi (maksimum 21 õpilast klassis). 

3 täiendavat klassi peaks olema sügisel 2023 ja sama palju 2024. 

 

4. Muu 

 

Ühelt lapsevanemalt laekus küsimusi seoses liikumisaktiivuse suurendamise võimalustega Saku 

Gümnaasiumis. Koolijuht vastas, et 2022/2023 õppeaasta üldtööplaanis on laiemaks eesmärgiks 

liikumistegevuste suurendamine. Juba toimuvad tantsuvahetunnid, algkooli osas osaliselt ka 

liikumisvahetunnid. Eelarves on planeeritud finantse, et soetada nii siseruumidesse kui õuealadele 

lisavahendeid liikumisvõimaluste mitmekesistamiseks ja liikumisaktiivsuse tõstmiseks õpilaste 

seas. Juurde soetatakse jalgrataste parkimiskohti eesmärgiga tõsta kevadel kergliiklusvahendiga 

(jalgratas, tõukeratas) koolis käivate õpilaste osakaal seniselt 21%-lt 30%-le õpilaste koguarvust. 

Lisaks planeeritakse 2023/2024 õppeaastal minna üle liikumisõpetusele.  

 

Sakus 

7. veebruaril 2023 


